
 

حبس برای زورگیران بازدارنده نیست

لزوم اجرای احکام سنگین

یک جامعه شناس ارتباطات از دستگاه قضائی خواست 
که احکام سنگین برای سارقان و زورگیران خشن اجرا شود 

تا میزان این جرائم در کشور کاهش یابد. 
علی الستی در گفت وگو با ایسنا، گفت: سرقت، زورگیری 
و درگیری های خشن معمولا ناشی از آسیب های اجتماعی 
مختلف هستند و باید برای درمان این افراد اقدام کرد و این 

موضوع را خیلی ریشه ای و عمیق بررسی کرد. 
وی افزود: به عنوان مثال برای پیشگیری از وقوع این 
جرائم باید زمینه های اقتصادی جامعه را بهبود ببخشیم، 
از لحاظ فرهنگی آموزش هایی به خانواده ها ارائه کنیم و در 
واقع محیط مناسبی از هر جهت برای رشد و توسعه فردی 
نوجوانان و جوانان ایجاد کنیم که اصلا به سمت هیچ نوع 

جرم و خشونتی گرایش پیدا نکنند. 
گر  این جامعه شناس ارتباطات ادامه داد: در واقع ا
افراد موقعیت مالی و شغل مناسبی داشته باشند و در 
خانواده های مناسبی نیز رشد کنند؛ قطعا کمتر سراغ این 
موارد غیرقانونی می روند. البته باید به این نکته نیز توجه 
کرد که بسیاری از افراد نیز هستند که درآمد کافی ندارد 
و شاید در خانواده های متوسطی نیز بزرگ شده اند ولی 
هیچگاه سراغ این جرائم خشن نمی روند و با آزار دیگران 

نمی خواهند پولی به جیب بزنند. 
خ  وی با اشاره به سرقت ها و زورگیری های اخیری که ر
داده است، معتقد است: قوانین و مجازات های فعلی که 
برای این سارقان خشن و زورگیر در نظر گرفته می شوند، 
گر میزان مجازات هایی که برای  کافی و بازداره نیست. یعنی ا
این افراد در نظر گرفته می شود، کافی و جدی باشد؛ قطعا 

شاهد کاهش این نوع جرائم خواهیم بود. 
این جامعه شناس ارتباطات ادامه داد: در گذشته به 
گردن این زورگیران و اراذل و اوباش، آفتابه می انداختند و در 
شهر می گرداندند. با این انجام این اقدامات، ابهت، غرور و 
تمامی بزرگی ای که این افراد با ترساندن مردم و انجام جرائم 
خشونت بار انجام می دادند؛ فرو می ریخت و همین اقدام 

نیز باعث کاهش این نوع جرم می شد. 
الستی گفت: امروزه دیگر نمی شود گفت که با همین 
اقدام می توان میزان این جرائم خشن را کاهش داد اما 
می توان با اجرای احکام بسیار سنگین و شدید، باعث شد 
عده کمتری به این سمت کشیده شوند و قطعا میزان جرائم 

نیز کاهش پیدا می کند. 
وی افزود: به نظر من باید با افرادی که امنیت روانی 
جامعه را برهم می زنند، در روز روشن به زن و بچه مردم با 
چاقو و قمه حمله می کنند و اموال آنها را به سرقت می برند 
و در واقع تا پاپان عمرشان ترس شدیدی در وجود آنها 
می کارند؛ جوری برخورد شود که دیگر جرات انجام این 

کارها را نداشته باشند. 
کید کرد: من معتقدم برای  این جامعه شناس ارتباطات تا
این افراد باید از احکام سنگین اسلامی مانند قطع دست و 
پا صادر شود چون این احکام دقیقا مناسب همین اعمال 
و رفتاری است که این افراد در سطح جامعه انجام می دهند 

و حتی می توان احکام را در ملاءعام اجرا کرد. 
الستی گفت: در کشور اسلامی عربستان و کشور لاییک 
زورگیران  و  برای سارقان  نیز دقیقا این مجازات  چین 
چندین مرحله اجرا شد و میزان جرائم نیز کاهش پیدا کرد. 
وی خطاب به دستگاه های قضائی افزود: تا زمانی که 
این افراد تنها بعد از تحمل چندسال حبس مجددا به 
خیابان ها بازگردند و انگار نه انگار؛ میزان این جرم ها کاهش 

پیدا نمی کند و باید میزان مجازات ها بسیار شدید شود. 
این جامعه شناس ارتباطات به نقش رسانه ها نیز در این 
کید و اظهار کرد: علاوه بر اینکه قوه قضائیه باید احکام  باره تا
سنگین برای این زورگیران ببرد، رسانه ها نیز باید تصاویر 
اجرای حکم و در واقع عاقبت این افراد را نیز به کل جامعه 

نشان دهند تا سایرین نیز از این اقدامات دست بردارند. 

گرانی
گرانی نوبرانه توت فرنگی و گوجه سبزواقعا شگفت انگیز 
است و طبقات پایین جامعه به هیچ وجه توانایی خرید 
حتی 100 گرم این نوبرانه ها را ندارند. دولت بر این امر نظارت 

بیشتری کند. 
کبری از تهران ا

طلاق
معضل جامعه ما در حال حاضر که بسیار هم زیاد شده 
که به اسم  طلاق است. در این وسط بچه هایی هستند 
بچه های طلاق در جامعه زندگی می کنند. چرا افرادی که 
نمی توانند با هم زندگی کنند ازدواج می کنند که در این میان 

بچه های بی گناه پا به پای پدرها و مادرها باید زجر بکشند. 
صمدی از تهران

راننده اسنپ
از مسئولان روزنامه درخواست دارم که گزارشی در مورد 
اینکه چرا تمام افراد اعم از دانشجو، استاد، کارمند دولت همه 
راننده اسنپ شده اند؟ علت این معضل در جامعه ما چه چیز 

می تواند باشد؟ تهیه شود. 
کاظمی از تهران

صبح دیروز نشست خبری معاونت آموزش و مشارکت های 
مردمی سازمان حفاظت محیط زیست برگزار شد. 

ابتدای این نشست، هادی کیادلیری معاون آموزش و 
کرد:  مشارکت های سازمان حفاظت محیط زیست اظهار 
توجه و دغدغه محیط زیست، شاخص تعالی و رشد هر 
جامعه ای است و هرچه این دغدغه بیشتر باشد، جامعه نیز 

متعالی تر است. 
وی ادامه داد: ما برای ارتقا شاخص های محیط زیست 
گاهی جامعه هستیم. در جامعه ما مسائل عدیده  نیازمند آ
گر ناب ترین ایده ها در  محیط زیست وجود دارد اما حتی ا
گر در جامعه پذیرش  محیط زیست هم وجود داشته باشد، ا

نشود، کاری از پیش نمی بریم. 
معاون آموزش و مشارکت های سازمان حفاظت محیط 
زیست بیان کرد: یکی از وظایف سازمان ما تغییر سبک زندگی 
است و این کار بدون کمک رسانه امکان پذیر نیست. کشور ما 
از بحران آب، فرونشست، گردوغبار و... با انواع بحران ها دسته 
و پنجه نرم می کند با این وجود مسئله محیط زیست آنطور 

که باید میان مردم و مسئولین در درجه اول اهمیت نیست. 
و  جریان سازی  در  باید  رسانه  کرد:  کید  تا کیادلیری 

فرهنگ سازی و این تغییر سبک زندگی به ما کمک کند. 
   مدارس طبیعت راه اندازی می شود

وی درباره راه اندازی مدارس طبیعت گفت: بحث راه اندازی 
کودکان و دانش آموزان بسیار  مدرسه طبیعت در سطح 
جدی است. تفاهم نامه ای هم در این خصوص با وزارت 
آموزش و پرورش داریم تا بحث محیط یار را راه اندازی کنیم. 
در گذشته در دوران کودکی گاه نوع ارتباط انسان با حیوانات 
آزار رساندن بود اما امروز این رفتار فرهیخته تر شده است و 
ما در تلاشیم که این نوع تعامل را بهبود ببخشیم.  معاون 
آموزش و مشارکت های سازمان حفاظت محیط زیست درباره 
کوسیستم بیان کرد: باید روی خدمات  ارزشگذاری اقتصادی ا
کوسیستم کار کنیم و با مدیران دستگاه ها به  ارزشگذاری ا
کوسیستم سخن بگوییم . با ارزشگذاری می توان  زبان اقتصاد ا
گر این کار انجام شود،  هزینه هر نوع تخریبی را حساب کرد و ا
بسیاری از پروژه های آسیب زننده به محیط زیست اجرا 
نخواهند شد. درحال حاضر 92 درصد ارزشگذاری انجام 
کید  شده و تا 1404 این کار را ادامه می دهیم.  کیادلیری با تا
گر قرار  بر اهمیت محاسبه خسارت به محیط زیست گفت: ا
گرس را برگردانیم، باید نصف درآمد یک  باشد حاصل خیزی زا
سال فروش نفتمان را هزینه کنیم.  وی در ادامه گفت: شهادت 
محیط بان کاظم مصدق زخم عمیقی بر جامعه بود و چنین 

گاهی نباشد زور  گر آ تراژدی هایی تعهد ما را بیشتر می کند. ا
هست و اسلحه که نتیجه آن می شود شهادت محیط بان ما و 
کید بر فرهنگ سازی  .  کیادلیری با تا قاتل شدن یک نفر دیگر
گر یک روستایی حیوان وحشی را به خاطر حمله  بیان کرد: ا
به دام هایش می کشد، تقصیر ماست که به درستی آموزش و 

فرهنگ سازی نکرده ایم و لذا در این زمینه مسئول هستیم. 
   آتش  گرفتن 18 هزار جنگل 

وی بیان کرد: سال گذشته 18 هزار هکتار جنگل در آتش 
سوخت و در برخی سال ها این آمار به 50 هزار هکتار نیز 
کرده  کنون الگوهای زمانی و مکانی تغییر پیدا  می رسد. ا
است . در این زمینه آموزش اطفای حریق محیط بانان مرتباً 

انجام می شود. 
معاون آموزش و مشارکت های مردمی سازمان حفاظت 
محیط زیست تصریح کرد: قانون به ما اجازه داده است که 
خ دهد، همه دستگاه ها پای کار بیایند  هرگاه آتش سوزی ر
گر این اتفاق هم بیفتد سایر  و به ما کمک کنند اما حتی ا
دستگاه ها آموزش ندیده اند و ما در تلاشیم این مهم را 
انجام دهیم. کیادلیری با بیان اینکه 90 درصد آتش سوزی ها 
عامل انسانی دارد، گفت: به دنبال این هستیم که از پهپاد 
و ماهواره ها نیز استفاده کنیم و بدون این فناوری ها مهار 

آتش سوزی و یا پیشگیری از آن محال است. 

   بحران آب بسیار جدی است
وی با بیان اینکه ما در کشور تا 28 میلیارد مترمکعب تبخیر 
گر کشوری بیش از 20 درصد درصد منابع آب  داریم، گفت: ا
کنون  ج شده و کشور ما ا کند از امنیت آبی خار را مصرف 
کنون فرونشست با  70 تا 80 درصد منابع را مصرف می کند. ا
خ داده در شمال کشور نیز  همان شدتی که در ایران مرکزی ر
خ داده و یخچال های ما در شمال کشور از دست رفته اند.  ر
رودخانه های دائمی ما فصلی شده و جنگل ها از بالا شروع به 
خشک شدن کرده اند.  او کشاورزی را مقصد این امر دانست 
و گفت: از سال 1383 تا 1390 روزانه 500 هکتار کاهش اراضی 
جنگلی را داشتیم و در مقابل3 میلیون و 600 هزار هکتار به 
اراضی کشاورزی و باغ و دیم اضافه شده است. کشاورزی تمام 
منابع زمین و آب ما را مصرف می  کند که این روند باید اصلاح 
ک به کشاورزی اضافه شود  شود. دیگر نباید یک وجب خا
بلکه روند کشاورزی سنتی باید قطع شود.  کیادلیری گفت: 
فلسفه راه اندازی این خانه ها خوب بوده اما بیشتر به کمیت 
آن توجه شده است و تعداد حدود 1500 خانه محیط زیست 
تنها 100 خانه محیط زیست فعالیت مفید دارند. در تلاشیم که 
با غربالگری، این روند را اصلاح کنیم. برخی خانه ها مانند خانه 
محیط زیست معلم در استان فارس بسیار موفق عمل کرده و 

15 هزار دانش آموز را آموزش داده است. 
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روی خط آرمان ملی

معاون آموزش سازمان حفاظت محیط زیست: 

روزانه۵۰۰هکتارجنگلازدستمیدهیم

حقوق» ماما«ها افزایش می یابد
معاون بهداشت وزارت بهداشت از پرداخت 
پاداش به ماماهای فعال در حوزه جوانی 
معاون  رئیسی  علیرضا  داد.  خبر  جمعیت 
بهداشت وزارت بهداشت از افزایش حقوق 
ماماها خبر داد و گفت: قطعا دریافتی ماماها 
یک افزایش قابل توجهی خواهد داشت. وی 
کید کرد: ماماهایی که به صورت ستادی و در  تأ
بحث جوانی جمعیت فعالیت می کنند حقوق 
خیلی خوبی دریافت خواهند کرد و حدود یک 
سوم از حقوق شان به عنوان پاداش به آنها 
پرداخت خواهد شد. رئیسی در ادامه گفت: 

این افزایش حقوق از تیرماه آغاز خواهد شد. 

افزایش ابتلا به کووید 
گیر  وا بیماری های  مدیریت  مرکز  رئیس 
تنفسی  نظام  رصد  گفت:  بهداشت  وزارت 
وزارت بهداشت نشان می دهد که طی دو، سه 
، ابتلا به کووید نسبت به آنفلوآنزا  هفته اخیر
بیشتر شده است. به نظر می رسد 4 تا 5 درصد 

عفونت های تنفسی سرپایی، کووید باشد. 
مدیریت  مرکز  رئیس  مرادی«  »قباد 
گیر وزارت بهداشت در گفت وگو  بیماری های وا
که آیا ابتلا به  با ایلنا در پاسخ به این سوال 
کووید- 19 با علائم حاد تنفسی افزایش یافته 
است؟ گفت: وزارت بهداشت یک نظام رصد 
رصد  نظام  این  دارد،  تنفسی  عفونت های 
تنفسی طی دو، سه هفته اخیر نشان می دهد 
که ابتلا به کووید نسبت به آنفلوآنزا بیشتر شده 
است. به نظر می رسد 4 تا 5 درصد عفونت های 
کووید باشد.  وی با اشاره  تنفسی سرپایی، 
به علائم این بیماری افزود: علائم آن خیلی 
شدید نیست و بیماری تقریباً بومی است. 
نه تنها در ایران، بلکه در دنیا به نظر می رسد 
که همین طور است؛ یعنی کووید به آن شکل 
نیست که مردم از آن خاطره دارند، بلکه یک 
عفونت تنفسی معمول بین مردم است.  مرادی 
با بیان رصدهای صورت گرفته از سوی وزارت 
بهداشت برای شناسایی موارد ابتلا به کرونا 
گفت: طبق رصدهای وزارت بهداشت باید 
، پنج ماه  کووید انتشار دارد. در چهار گفت 
گذشته، در میان اغلب عفونت های تنفسی 
نسبت آنفلوآنزا به کووید بیشتر بود.  او اضافه 
کرد: اما در حال حاضر آنفلوآنزا کمتر می شود 
و تا حدودی نیز به دلیل گرمای هوا، طبیعی 
است. ویروس آنفلوآنزا هرچه هوا گرم تر شود، 
شرایط رشد و تکثیر و انتشارش کمتر می شود، 
اما ویروس کرونا در این دما هم می تواند خوب 
فعالیت کند.  رئیس مرکز مدیریت بیماری های 
گیر وزارت بهداشت تصریح کرد: بنابراین کمی  وا
موارد کرونا در این زمان از سال بیشتر است. به 
افرادی ممکن است سیستم ایمنی ضعیف 
داشته باشند، توصیه می کنیم به خصوص 
آداب بهداشتی  برای حضور در تجمعات، 
و نکات پیشگیری از عفونت های تنفسی را 

رعایت کنند. 

رشد  معدل امتحانات نهایی 
مدیرکل آموزش و پرورش شهر تهران به بیان 
اقدامات و برنامه های عملیاتی با هدف ارتقاء 
کیفیت آموزش در سطح مدارس استان، در سال 

تحصیلی جاری پرداخت. 
با  معلم  هفته  تبریک  ضمن  پارسا  مجید 
گذشته معدل  بیان اینکه در سال تحصیلی 
کتبی امتحانات نهایی 84 صدم درصد رشد 
گفت: این معدل از 11.67 به 12.51  داشت 
رسید و انشا... با اقدامات و برنامه های خوب 
پیش بینی شده و زحمات همکاران و همت 
دانش آموزان برای سال آینده، پیش بینی 
کردیم این عدد به 13.5 برسد.  وی با بیان اینکه 
که در این خصوص  یکی از اقدامات خوبی 
نهایی  امتحانات  نمرات  تحلیل  شد  انجام 
سال گذشته و صدور کارنامه 11 ساله مدارس و 
مناطق آموزش و پرورش شهر تهران بود افزود: 
تحلیل عملکرد و وضعیت موجود دانش آموزان 
و مدارس را در اختیار مدیران مدارس و مدیران 
مناطق قرار داده شد تا بتوانند وضعیت موجود 
را تحلیل و با استفاده از آن برای نقاط ضعف 
برنامه ریزی کنند. مدیرکل آموزش و پرورش 
شهر تهران با بیان اینکه یکی دیگر از اقدامات 
برنامه ریزی شده آموزش و پرورش شهر تهران 
برای ارتقای معدل کتبی نهایی سال جاری، 
انعقاد تفاهمنامه با مناطق و به تبع برای مدارس 
بود ادامه داد: براساس آن هدف عملکردی 
امتحانات نهایی سال جاری را تعیین و برای 
که برای رسیدن  کنند  آن برنامه پیش بینی 
به اهداف چه برنامه هایی خواهیم داشت. 
پارسا با بیان اینکه برنامه هایی که برای کیفیت 
بخشی آموزشی در آموزش و پرورش شهر تهران 
دنبال کردیم، تحت عنوان برنامه میثاق تحول 
متوسطه  آموزش  معاونت  همت  به  که  بود 
کیفیت  کارگروه های  گفت:  شد  بینی  پیش 
بخشی در سطح مناطق و در سطح مدارس 
که بحث  کارگروه های درسی تشکیل دادیم 
کیفیت بخشی در مدارس را دنبال کنند. وی 
با بیان اینکه جبران فرصت های یادگیری از 
در  که  مطالعاتی  فرصت های  با  رفته  دست 
ضمن سال و در نوروز 1404 پیش بینی کردیم 
که یک رشد 35 درصدی در امسال نسبت به 
سال گذشته داشت عنوان کرد: تلاش کردیم با 
این فرصت های یادگیری، فرصت های از دست 
رفته را جبران کنیم. با هدف امید آفرینی در بین 
دانش آموزان و معرفی الگوهای دانش آموزی، 
جشنواره شایستگان برای اولین بار در آموزش 

و پرورش شهر تهران اجرا شد. 

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و 
که سنجش  پرورش گفت: دانش آموزانی 
سلامت را انجام داده اند، می توانند از خرداد 
ماه نسبت به ثبت نام در مدارس اقدام 
کنند. رضوان حکیم زاده معاون آموزش 
ابتدایی وزارت آموزش و پرورش در مورد ثبت 
نام کلاس اولی ها گفت: همانند سال های 
گذشته، دانش آموزان باید سنجش پیش 
از دبستان را انجام دهند تا شرایط حضور 
در کلاس اول را داشته باشند که این امکان 
از سال گذشته برای خانواده ها فراهم شده 
بود. دانش آموزانی که سنجش را انجام دادند 
می توانند از خرداد ماه نسبت به ثبت نام در 
مدارس اقدام کنند.  وی با اظهار خرسندی 
از انجام سنجش پیش از دبستان در طول 
سال تحصیلی بیان کرد: کار از قبل آسان تر 
شده و احتمالاً امسال ثبت نام کلاس اولی ها 
نسبت به سال های قبل با سرعت بیشتری 
انجام خواهد شد. حکیم زاده پیش بینی 
کرد: بدون مشکل خاصی ثبت نام کلاس 
اولی ها در همان بازه زمانی مشخص شده 
انجام خواهد شد. یکی از مأموریت های 
اصلی وزارت آموزش و پرورش جذب کودکان 
برای ثبت نام در مدرسه است. ثبت نام به 
موقع و در زمان مقرر، تمام فرآیندهای بعدی 
از جمله ثبت نام کتب درسی و سازمان دهی 
کلاس های درسی را تسهیل می کند. وی  به 
رادیو گفت وگو بیان داشت: خانواده هایی 

که هنوز سنجش کودکان را انجام نداده اند، 
آن را در اولویت کاری خود قرار دهند تا فرآیند 
ثبت نام با سهولت بیشتری انجام شود. 
حکیم زاده همچنین در مورد بازماندگان از 
تحصیل خاطرنشان کرد: تلاش شد امسال 
طی جلساتی با سازمان های خارج از آموزش 
و پرورش تقسیم کاری شود تا کودکانی که 
شرایط تحصیل ندارند به موقع شناسایی 
شده و سپس موانع تحصیل و ثبت نام آنها 
رفع شود. وی همچنین افزود: آموزش و 
پرورش نیز مأموریت دارد مدرسه ایجاد کرده 
و معلم اختصاص دهد تا کودکی به دلیل 
نبود مدرسه یا معلم از تحصیل باز ماند. در 
سال های گذشته نیز این سیاست ساری 
و جاری بوده و امروز حدود 500 مدرسه در 
کشور وجود دارد که تنها چند دانش آموز را 
در خود جای داده است. حکیم زاده متذکر 
شد: برخی از موانع بیرونی مانند فقر فرهنگی 
و فقر اقتصادی و بد سرپرستی توسط برخی 
سازمان هایی مانند وزارت رفاه، کمیته امداد 
می شوند.  مدیریت  بهزیستی  سازمان  و 
بنابراین همه دستگاه ها باید وظایف خود 
را به درستی انجام دهند تا کودکان واجد 
شرایط در مدارس حضور داشته باشند. 
ادارات آموزش و پرورش و مرکز رسیدگی به 
شکایات و ارزیابی عملکرد وزارتخانه آمادگی 
دریافت سوالات و رفع ابهامات این حوزه 

هستند. 

و  آموزش  کمیسیون  سخنگوی 
تحقیقات مجلس گفت: پرداخت پاداش 
معلمان بازنشسته در 1404 به روز می شود 
و این افراد در موعد بازنشستگی پاداش 

خود را دریافت می کنند. 
سخنگوی  راد  عظیمی  احسان 
کمیسیون آموزش  و تحقیقات مجلس 
در مصاحبه با بخش »با سخنگویان« 
با  گفت وگو  رادیو  رویداد  برنامه  در 
نظام  تقویت  ح  طر بررسی  به  اشاره 
نظر  از  کرد:  اظهار  آموزش وپرورش، 
گام  ح تحول  مالی باید در راستای طر
گر قوانین خوبی برای نظام  برداریم. ا
از  کنیم، بخشی  آموزش وپرورش وضع 
گره ها و مشکلات را حل وفصل خواهد 

کرد. 
وی تحول در ساختار مالی را نیز الزامی 
دانست و افزود: بودجه آموزش وپرورش 

باید افزایش داده شود. 
عظیمی  راد با بیان اینکه در بودجه 
پیشکسوتان و بازنشستگان اعداد خوبی 
تصویب و حدود 60 هزار میلیارد تومان 
پیش بینی شد، افزود: پرداخت پاداش 
بازنشستگان در 1404 به روز می شود و این 
افراد در موعد بازنشستگی پاداش خود را 

دریافت می کنند. 
اینکه  بیان  با  مجلس  نماینده  این 
فوق العاده حقوق سرایداران و نیروهای 

خدماتیِ مدارس از اردیبهشت ماه اعمال 
می شود، گفت: همچنین معلمان رسمی 
و غیررسمی باید در این راستا دیده شوند 
ح ساماندهی این نیروها را  و مجلس طر
بررسی می کند و قرار است در حوزه های 

استخدامی بهبود ایجاد کند. 
شیوه نامه ای  اینکه  به  اشاره  با  وی 
که ساماندهی  ابلاغ می شود  به زودی 
کار قرار می دهد،  معلمان را در دستور 
کمک  آموزش وپرورش  به  کرد:  اضافه 
می کنیم تا دغدغه معلمان کاهش یابد و 
امیدواریم انگیزه آنها برای حضور بهتر سر 

کلاس درس تقویت شود. 
عظیمی راد گفت: مطالبات معلمان 
نیز با کمک سازمان برنامه تأمین می شود 
و افزایش حقوق را نیز در دستور کار داریم. 
راهکارهایی هم برای افزایش حقوق 
پیش بینی شده و با همراهی دولت باید 

افزایش ضریب حقوقی اتفاق افتد. 
وی با اشاره به ضریب فوق العاده ویژه 
که پیش بینی شده و کمیسیون نیز با آن 
موافق است، افزود: این اولین گام برای 

افزایش حقوق معلمان رسمی است. 
مجموعه اقدامات نسبت به تقویت 
آموزش وپرورش در بعد قانون گذاری و 
شیوه های حمایتی در دستور کار است و 
امیدواریم سال 1404 این تلاش ها تحقق 

یابد. 

آغاز ثبت نام کلاس اولی ها از اول خرداد پاداش معلمان بازنشسته به روز می شود

رئیس مرکز سلامت در حوادث و بلایای 
دانشگاه علوم توانبخشی و سلامت اجتماعی 
با انتقاد از وضعیت زیرساخت های حمل و 
نقل کشور، گفت: 68 درصد قربانیان تصادف 
کمتر از 45 سال سن دارند، تصادفات رانندگی 
موجب کاهش جمعیت جوان و مولد کشور 
می شود که در تضاد با سیاست های جوانی 
جمعیت است. حمیدرضا خانکه در همایش 
علمی پویش نه به تصادف! با اشاره به اهمیت 
این پویش، به تبیین مشکلات و چالش های 
ناشی از تصادفات رانندگی پرداخت. وی 
با اشاره به برگزاری پویش نه به تصادف! از 
ابتدای امسال تصریح کرد: وظیفه اصلی این 
گاهی در خصوص  پویش ایجاد حساسیت و آ
تصادفات رانندگی و مشکلات و معضلات 
ناشی از آن است، در کنار ایجاد حساسیت، 
ک خطر نیز از اهمیت ویژه ای برخوردار  ادرا
ک  از جامعه ادرا است. متاسفانه بخشی 
درستی از خطر تصادفات ندارند و بدون توجه 
به عواقب، به رانندگی بی محابا می پردازند.  

رئیس مرکز تحقیقات سلامت در حوادث و 
بلایای دانشگاه علوم توانبخشی و سلامت 
اجتماعی، افزود: سالانه 750 هزار نفر به دلیل 
کز درمانی مراجعه  حوادث ترافیکی به مرا
می کنند که از این تعداد، 400 هزار نفر نیاز به 
خدمات بستری دارند و 10 درصد از این افراد 

دچار انواع ناتوانی ها می شوند. 
خانکه به وضعیت تصادفات رانندگی در 
کشور اشاره کرد و گفت: 68 درصد قربانیان 
تصادف کمتر از 45 سال سن دارند، تصادفات 
رانندگی موجب کاهش جمعیت جوان و مولد 
کشور می شود که در تضاد با سیاست های 
استفاده  به  وی  است.   جمعیت  جوانی 
گسترده از موتورسیکلت در کشور نیز اشاره 
کرد و افزود: 50 درصد مرگ و میر ناشی از 
تصادفات مربوط به موتورسیکلت سواران و 
عابران پیاده است. وی با اشاره به تجربه موفق 

دورکاری در دوران کرونا، گفت: در کشورهای 
اروپایی تجربه دورکاری پس از کرونا ادامه 
یافت و موجب کاهش ترافیک شد، اما در 
کشور ما ترافیک پس از کرونا افزایش یافته و 
نتواستیم از این فرصت استفاده کنیم.  خانکه 
همچنین به وضعیت جاده های روستایی 
اشاره کرد و گفت: جاده های روستایی یکی 
ک ترین جاده ها هستند و باید توجه  از خطرنا
ویژه ای به آن ها داشته باشیم.  وی افزود: آمار 
خودروهای کشور در حال افزایش است، اما 
زیرساخت های جاده ای رشد قابل توجهی 
نداشته اند، چالش مهمی به نام خودروسازی 

در کشور داریم که نیاز به چاره اندیشی دارد. 
وی، در ادامه به مسأله امنیت عابران 
پیاده به ویژه زنان اشاره کرد و گفت: طبق 
یک مطالعه، عابران پیاده به ویژه زنان در 
پیاده روها احساس امنیت ندارند، پیاده روها 

توسط مغازه داران و دست فروشان اشغال 
شده اند و حتی موتورسیکلت سواران از آن ها 
استفاده می کنند.  خانکه همچنین بر ضرورت 
توسعه حمل و نقل عمومی و تنوع وسایل 
کید کرد و افزود: در  حمل و نقل در کشور تأ
حال حاضر شهرها بیشتر برای خودروها 
ساخته می شوند و باید به فکر ایجاد معابر و 

فضاهای بیشتر برای عابران پیاده باشیم. 
برای  اینکه  پیشنهاد  با  پایان  در  وی 
رانندگان پرخطر محرومیت های اجتماعی 
اعمال شود، افزود: پژوهشگران دانشگاه 
علوم توانبخشی و سلامت اجتماعی آمادگی 
دارند تا پروتکلی برای محرومیت اجتماعی 
رانندگان پرخطر تهیه و تدوین کنند. همایش 
مشارکت  با  تصادف!  به  نه  پویش  علمی 
معاونت تحقیقات و فناوری وزارت بهداشت، 
در  سلامت  فناوری  و  تحقیقات  شبکه 
حوادث ترافیکی، کمیته تحقیقات و فناوری 
دانشجویی  علمی  انجمن  و  دانشجویی 

سلامت در بلایا و فوریت ها برگزار شد. 

تصرفموتورسواران پیادهروهادر


